

服務焦點 SERVICE FOCUS 12.1

「微信創新實驗室小程序全球程式設計創新挑戰賽」——教師體驗班 Teachers' Workshop for "Weixin Mini-programme Development"

微信代表為本院屬下中小學老師舉辦該體驗班，增加其對小程序開發及應用的了解，推動STEM教學。

Representatives of Weixin provided the workshop for teachers from TWGHs primary and secondary schools. It aimed to enable the teachers to gain a better understanding of the development and application of mini-programmes, and foster STEM education.



本院教育科代表與微信代表及一眾參加者合照。
Representatives from the Education Division and Weixin took a group photo with participants.

主禮嘉賓教育局學校發展及行政科首席教育主任(幼稚園教育)梁詠珊女士(前排左四)、專題講者香港教育大學幼兒教育學系副教授及副主任(人事管理與學生事務)劉怡虹博士(前排左三)、課程研究分享講者香港大學行為健康教研中心講師及社會科學碩士(行為健康)課程副總監溫浩然博士(前排右五)、香港大學心理學系副教授沈嘉敏博士(前排左一)等嘉賓與本院教育科主管吳奇堉先生(前排左五)及幼稚園校長合照。

Group photo of the officiating guest Ms. LEUNG Wing Shan, Magnolia (front row, left 4), Principal Education Officer (Kindergarten Education), School Development and Administration Branch, Education Bureau, the seminar speaker Dr. LAU, Yi Hung, Eva (front row, left 3), Associate Head (Staff and Student Affairs) and Associate Professor, Department of Early Childhood Education, the Education University of Hong Kong, the speaker of curriculum study Dr. WAN Ho Yin, Adrian (front row, right 5), lecturer and Deputy Programme Director, MSocSc in Behavioral Health from the Centre on Behavioural Health of the University of Hong Kong, Dr. SHUM Kar Man, Kathy (front row, left 1), Associate Professor, Department of Psychology, The University of Hong Kong, and guests, with Mr. WU Kee Huen, Kenneth (front row, left 5), Head of Education Division of the Group, and principals of TWGHs kindergartens.



服務焦點 SERVICE FOCUS 13.1

「慈心抱抱熊」幼兒情緒社交課程發佈會 "Bear Kindness" Early Childhood Social-emotional Curriculum Conference

「慈心抱抱熊」幼兒情緒社交課程為東華三院何玉清教育心理服務中心設計及本院獨有的幼稚園課程。活動安排了專題講座和課程成效研究分享。現場及線上有超過500位的學前教育工作者參與。

The "Bear Kindness" Early Childhood Social-emotional Curriculum was developed by TWGHs Ho Yuk Ching Educational Psychology Service Centre specially for the Group's kindergartens. The Event featured a seminar and a sharing of research on the effectiveness of the Curriculum. More than 500 pre-primary educators participated the event on-site and online.

服務焦點 SERVICE FOCUS 13.10 & 1.12

校園糾紛調解講座 Mediation Seminar for School Disputes

本院教職員聯絡辦公室舉辦調解講座，為屬下學校校長、副校長及教師分享如何於學校運用調解處理衝突及了解相關法律知識。

The School Staff Relations Office of the Group organised a mediation seminar to share mediation skills in resolving school conflicts and related legal knowledge with principals, vice-principals, and teachers of our affiliated schools.



校長們透過角色扮演加強訓練調解技巧。
The principals were strengthening their mediation skills through role-play.



香港調解仲裁中心主席蘇文傑律師(第一排右四)擔任主講嘉賓分享調解知識。
Mr. Albert SO (first row, right 4), practicing solicitor of Hong Kong and Chairman of Hong Kong Mediation and Arbitration Centre, shared some knowledge about mediation as Guest Speaker.



穎匙培訓顧問有限公司首席顧問林淑穎女士(第一排左四)擔任主講嘉賓。
Ms. Pinky LAM (first row, left 4), Principal Consultant of Wings Training Consultancy Limited, was our Guest Speaker.

服務焦點 SERVICE FOCUS 10.11

MBTI正向聯繫心理學之學校管理層工作坊 MBTI - Positive Psychology Workshop for School Leaders

為推動校園正向的工作文化，建立和諧尊重的工作環境，本院教職員聯絡辦公室舉辦工作坊，32位屬下中學、小學、幼稚園及特殊學校校長及副校長參與，學習正向溝通與聯繫軟技巧。

To promote a positive work culture in schools and establish a harmonious and respectful work environment, the School Staff Relations Office of the Group organised the Workshop to enhance the soft skills of positive communication and networking for 32 principals and vice-principals of our secondary and primary schools, kindergartens, and special schools.